
1415

عبور از مشکلات جدی
هدف گذاری شورا و مدیریت شهری 
عبور از مشــکلات جدی شهر بوده 
است. در راستای این رویکرد، مقابله 
با آلودگــی هوا، مدیریــت ترافیک، 
موضوعــات مربــوط به سســتی و 
ناپایداری کالبدی شهر و... در دستور 
کار شهرداری قرار گرفت. همچنین 
مســائل اجتماعی هــم پیگیری و 
اقدامات برای ارائــه خدمات بهتر به 
شهروندان پیش بینی و نقشه راه برای 

برون رفت از معضلات تنظیم شد.

 تأکید بر تحقق حداکثری احکام برنامه چهارم توسعه و تحول شهر تهران
 تأکید بر موضوع حمل ونقل و ترافیک به عنوان ابرچالش شهر تهران

 برقراری توازن اعتباری بین سایر مأموریت های شهرداری تهران
 تأکید بر اتمام و بهره برداری از پروژه های نیمه تمام

و عدم تعریف پروژه های جدید دارای معارض
 ارتقای عدالت توزیعی با تأکید بر تأمین سرانه های خدماتی

 در محله های کم برخوردار
 پیش بینی اعتبارات موردنیاز برای جبران خدمات و افزایش رفاه پرسنل

  ارتقای انضباط مالی و نظم بخشی در بودجه ریزی
  مردمی سازی اداره شهر از طریق افزایش سهم بودجه مشارکتی

 ۸
اولویت تدوین 

بودجه۱۴۰۴

رونمایی از بسته برقی در دهه فجر

علیرضا زاکانی، شهردار تهران پس از تحویل لایحه بودجه به شورای شهر 
تهران در جمع خبرنگاران حاضر شد و از رونمایی بسته برقی سازی ناوگان 
حمل ونقل عمومی خبر داد و گفت که ۲۰۰دستگاه اتوبوس و ۲هزار دستگاه 
تاکسی برقی و ۲رام تراموا وارد شده است. سکاندار پایتخت تأکید کرد 
که تست تراموا برای تســهیل تردد در شهر انجام می شود. او سؤال های 

خبرنگاران را اینطور پاسخ داد:

  اختصاص بیشترین سهم به حمل ونقل: ۲۳۷همت بودجه برای سال 
آینده پیش بینی شده که ۴۹درصد به حمل ونقل عمومی اختصاص دارد. برای 
سومین سال است که بیشترین بودجه را به حوزه حمل ونقل اختصاص می دهیم 

تا معضل آلودگی هوا و ترافیک کاهش یابد.

  افزایش بودجه با تبصره: امســال ۱۸۶همت بودجه مصوب شــد که با 
تبصره ها به حدود ۲۰۰همت می رسد. بودجه سال آینده هم ۲۳۷همت است 

که با تبصره ها به ۲۷۰همت می رسد.

  اجرای طرح های عمرانی بزرگراهی: آزادراه شــهید شوشتری، فاز دوم 
بزرگراه شهید بروجردی و بال غربی بزرگراه یادگار امام که در دستور کار مدیریت 

شهری قرار دارد، سال آینده بهره برداری می شود.

  انتقال کارتن خواب ها: گشــت ها هر شب در سطح شــهر حضور دارند و 
کارتن خواب ها و بی خانمان ها را به گرمخانه ها منتقل می کنند.

  روند برقی سازی ناوگان: برقی ســازی برای اولین بــار صورت می گیرد و 
زیرساخت ها نیز در حال  توسعه است. 

  بهره برداری از باغ راه حضرت زهرا)س(: این پروژه در حال اجراســت و 
مسیر تندرستی نیز در بخش اول اجرایی و افتتاح می شود.

  نصب پنل های خورشیدی در مجموعه های شهرداری: هم نصب پنل در 
ساختمان ها را دنبال می کنیم و هم بخشی از انرژی شهر را مبتنی بر توسعه این 
زیرساخت در کمک به دولت تأمین خواهیم کرد. استفاده از انرژی خورشیدی 
زیرساخت پیچیده و چندانی نیاز ندارد و باید فضایی برای نصب ملحقات جانبی 
پیش بینی کنیم که برق تولیدی در شــبکه عرضه شود. تفاهماتی با وزیر نیرو 

انجام داده ایم که این اقدام به صورت گسترده انجام شود.

تردد تراموا در خطوط بی آرتی
رئیــس شــورای شــهر تهــران در حاشــیه 
دویست و نودو نهمین جلســه پارلمان شهری در جمع 

خبرنگاران حاضر شد و به سؤال های آنها پاسخ داد.

 تســت تراموا: تراموا در خطوط بی آرتی تردد می کند 
و درواقــع اتوبــوس ۳کابیــن و چرخ لاســتیکی اســت 
که ایســتگاه های بی آرتی پاســخگوی آن اســت و نیاز به 
زیرساخت خاصی ندارد. برای عبور تراموا از چراغ قرمز مسیر 

پیش بینی شده هم  باید اقداماتی انجام شود.

 تصمیم نهایی برای بودجه۱۴۰۴: هماهنگی هایی برای 
رقم بودجه صورت گرفته و به عدد بالایی رسیده اند که در شورا 

بررسی می شود و تصمیم گیری های نهایی انجام خواهد شد.

 عدم صدور پروانه در پادگان۰۶: پروانه در پادگان۰۶ 
صادر نشده است؛ ازاین رو نمی توان در آن کاری را شروع کرد. 
اقدامات میراثی در این مورد هم صورت گرفته، اما تا زمانی که 

پروانه صادر نشود، اقدام جدی صورت نمی گیرد.

 مخالفت با  یک سال افزایش دوره شوراها: مجلس با تمدید 
یک ساله فعالیت شورا مخالفت کرد و طبق برنامه کسانی که می خواهند 

در دوره بعدی شورا شرکت کنند باید ثبت نام انجام دهند.

 عملکرد شهرداری در این دوره: کارهای زیادی در این 
دوره انجام شده و مدیریت شهری در حوزه عمرانی موفق بوده 
است. البته هنوز در بخش هایی مانند حوزه حمل ونقل دچار 

عقب ماندگی هستیم.

تأمین اتوبوس برای تهران: شــرکت های خودروســاز 
داخلی تلاش می کنند تا اتوبــوس موردنیاز تهران را تأمین 
کنند، اما در نهایت ماهانه ۵۰ تا ۶۰ دستگاه تحویل می دهند. 
تهران اکنون ۶ تا ۷هزار دستگاه اتوبوس کم دارد و از طریق 

قراردادهای داخلی و خارجی پیگیری می شود.

 پیگیری برای واگن ها: ورود واگن ها با مشکلاتی مواجه شده 
است و امیدواریم رئیس جمهور، وزیر امور خارجه و وزیر کشور 
موضوع را پیگیری کنند و مشــکل حل شود. به هر شکل امید 
می رود سال آینده سال گشایش در حمل و نقل  پایتخت باشد.
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تحویل3رامقطارملیتافروردینماه

علیرضا شــیخ طاهری، مدیرعامل شــرکت واگن ســازی تهران: تولید انبوه واگن ملی در جریان است و سعی 
می کنیم در زمانبندی مدنظر آن را تکمیل کنیم. رام اول قطار ملی تا دهه فجر اجرایی خواهد شد و تا فروردین 

3رام را تحویل خواهیم داد.

ضرورتجایگزینیتاکسیهایبرقی
سیدمحمد آقامیری، عضو شورای اسلامی شهر تهران: تعداد ۸۰هزار تاکسی فعال در شهر تهران با مصرف سالانه 
بیش از ۲۰هزار لیتــر بنزین و تولید یک و نیــم تن ذرات معلق آلاینــده هوا، معضلات جدی در وضعیت هوای شــهر 
ایجاد می کند. این امر ضرورت تسریع در روند جایگزینی تاکسی های برقی با تاکسی های بنزینی را دوچندان می کند.

لزوممحدودیتترددخودروهایپلاکشهرستاندرتهران
 پرویز سروری، نایب رئیس شورای اسلامی شهر تهران: موضوع تردد خودروهای پلاک شهرستان در تهران باید 
در مجلس مورد پیگیری قرار بگیرد یا شورا ظرفیت خود را برای ایجاد محدودیت اعمال کند. پیشنهاد من این 

است که کمیته مشترکی با استانداری و نمایندگان مجلس شکل بگیرد تا مشکل حل شود.

ضرورتکنترلجمعیتحریمپایتخت
سیداحمد علوی، عضو شورای اسلامی شهر تهران: جمعیت حریم  تهران با ساخت وسازهای گسترده  به مراتب 
بیشتر می شــود. کنترل حریم های تهران، به ویژه با افزایش مشکلات   جمعیتی و ساخت وسازهای غیرمجاز، 

نیازمند همراهی و هماهنگی شهرداری، دادستانی و استانداری است.

محمد سرابی ؛ روزنامه نگارجهان

صفحه آرا: آرش شاه سمندیصفحه آرا: آرش شاه سمندی

گوشی و کارت؛ جایگزین پول خرد
کرایه  تاکسی های شهری در گروه پرداخت های کوچک 
قرار می گیرد که همراه با الکترونیک شــدن خرید های 
شــهروندان، باید تغییر کند. تا یک دهه قبل، راننده 
تاکسی ها همیشه اسکناس و سکه دریافت می کردند 
اما حالا کلانشهر ها در حال دگرگونی هستند و بیشتر 
خرید ها با کارت یا نرم افزار انجام می شود؛ تاکسی ها هم 
باید به این تغییر بپیوندند. شهرداری های کلانشهر های 
جهان برای پرداخت  غیرنقدی کرایه تاکسی ها راه حل ها 

یا الزام های قانونی درنظر گرفته اند.

انگلیس

کرایه با کارتخوان

راننده های تاکســی در انگلیس موظف شدند که دستگاه 
کارتخوان داشته باشــند و اگر از این کار خودداری کنند، 
گواهینامه تاکســیرانی آنها معلق می شود. این تصمیم از 
سوی شورا های برخی شهر ها مانند کنت گرفته شده است.

برخی راننده ها گفته اند که ممکن است اتصال کارتخوان ها 
به اینترنت ضعیف باشد و تراکنش ها درست ثبت نشود، اما 
شورای شهر کنت اعلام کرد که باید با فناوری های جدید 
به  کار ادامه دهند. جریمه نداشتن کارتخوان ۹امتیاز منفی 
در گواهینامه تاکسیران  است و اگر تعداد امتیاز های منفی 
در ۲سال به ۱۲ برسد، راننده به کمیته ناظر احضار می شود. 
لندن اجبار بیشتری برای تاکسی ها اعمال کرده است. در 
این شهر مسافران می توانند نام حساب مقصد دریافت پول 
را هم با استفاده از دستگاه استعلام کنند؛ موضوعی که در 
پایتخت انگلیس مطرح شد، مالیاتی است که بر تراکنش ها 
به صورت کلی اعمال می شود و مقداری از درآمد تاکسی 

را حذف می کند.

دستگاه آنتن نمی دهد
وقتی شورای شهر تونبریج ولز به راننده ها ابلاغ کرد که همه 
باید کارتخوان داشته باشــند، رئیس انجمن رانندگان شهر 
گفت که همیــن الان هم بعضی راننده هــا کارتخوان دارند 
اما پستی و بلندی های شهر باعث شــده که اتصال اینترنت 
در بعضی نقاط قطع شــود. نکته دیگر این اســت که برخی 
مســافران بقیه پول خرد را پس نمی گیرند و آن را به راننده 
انعام می دهند، درحالی که روش پرداخت کارتی این انعام ها 
را از بین می برد. شوراهای شهرهای کانتربری و بریستول هم 
داشتن دســتگاه کارتخوان را الزامی کرده اند. البته پرداخت 
نقدی همچنان معتبر است.در انگلیس ایده »جامعه بدون پول 
نقد« مطرح شده است، اما اسکناس همچنان طرفدارانی دارد.

چین

پرداخت کرایه با نرم افزار

در چند ســال گذشــته شــکایت ها از اختلاف مسافر و 
راننده های شــهر هنگ کنگ آنقدر زیاد شد که شهرداری 
تصمیم گرفت مشکل را از طریق فناوری های نوین حل کند. 
مشکل ترافیک این شهر و قیمت های رسمی و غیررسمی 
کرایه تاکسی، قدیمی اســت اما ممکن است با روش های 
جدید بتــوان آن را مدیریت کرد. اکنون تاکســی ها ملزم 
هســتند که هم پرداخت الکترونیک کرایه را بپذیرند، هم 
خودرو را به مکان یاب جی پی اس متصل کنند و هم درون 
خودرو دوربین نصب کنند. در مرحله اول ۱۰۰تاکسی طرح 
را اجرا کردند اما سیاســتگذاران منتظر اجرای داوطلبانه 
نشدند. در ســال۲۰۲۵ این طرح وارد فاز اجرا خواهد شد 
و امتیاز هــای مثبت و منفی گواهینامه هــم به آن مرتبط 
می شود. هزینه نصب دستگاه های جدید هم بر عهده مالکان 
تاکسی ها ست. حدود ۱۸هزار مجوز تاکسی در هنگ کنگ 
وجود دارد که بهره برداران از آنها باید کرایه  خود را از طریق 
پرداخت های الکترونیک با نرم افزار های گوشی تلفن همراه 
دریافت کنند اما نزدیک ۳۰درصد بهره برداران همچنان از 

مسافران پول نقد می گیرند.

پول خارجی
یک چالش دیگر در این زمینه، مســافرانی هســتند که به 
هنگ کنگ می آیند. این مســافران ممکن است از سرزمین 
اصلی چیــن یا از کشــور های دیگر باشــند کــه واحد ها 
و ســامانه های پولی متفاوتــی دارند. برخی شــرکت های 
خدمات مالــی نرم افزار هایی برای چنیــن پرداخت هایی 
ســاخته اند. برخی نرم افزار های محلی هــم پرداخت های 
الکترونیک در دیگر کسب وکار های شهر مانند رستوران  ها را 
پوشش می دهند و می خواهند خدمات خود را به تاکسی ها 
هم گســترش دهند. برخی از مســیر های درون شهری در 
هنگ کنگ مانند تونل ها، عوارض خاص خــود را دارند که 
به کرایه ها افزوده می شــود. از طرف دیگر یارانه هایی برای 
نوسازی تاکسی  هم از سوی شهرداری پرداخت می شود. همه 

اینها بر درآمد های تاکسیران ها تأثیر می  گذارد.
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شهردار پایتخت با حضور در صحن پارلمان شهری لایحه بودجه۲۳۷ همتی  سال آینده را به شورا تقدیم کرد

مریم باقرپور و زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

سال۱۴۰۳ به روزهای پایانی نزدیک می شود و 
مدیریت شهری از یک سو تلاش می کند تا پیش 
از آغاز سال جدید پروژه ها را به اتمام برساند 
و از سوی دیگر هم مشــغول برنامه ریزی برای 
سال۱۴۰۴ است. در راســتای همین رویکرد، 
دیروز )۷بهمن ماه( در دویســت ونودونهمین 
جلسه شورا، علیرضا زاکانی، سکاندار پایتخت 
برای تحویل لایحه بودجه سال آینده به صحن 
پارلمان شهری رفت و لایحه را با رقم ۲۳۷هزار 
میلیارد تومان تقدیم رئیس شــورای شــهر 
تهران کرد. شهردار تهران پشت تریبون رفت 
و توضیحاتی دربــاره اقدامات صورت گرفته و 
اعداد و ارقام پیش بینی شــده در بودجه۱۴۰۴ 
ارائه داد و گفت که حوزه حمل ونقل بیشترین 
سهم را از کیک بودجه سال آینده دارد که در 

ادامه می خوانید.

تبدیل رشد کاریکاتوری به رشد موزون
امروز کمتر از ۴۱ ماه است که در مدیریت شهری 
فعالیت می کنیم و در این مدت تلاش کرده ایم 
تا نگاه جامع و درستی به تهران داشته باشیم. 
نتیجه این رویکرد، تبدیل رشد کاریکاتوری به 
رشد موزون و شرایط مناســب بود. همچنین 
علاوه بر پذیرش مســئولیت های خود در نهاد 
شهرداری، مســئولیت ســایر بخش ها را هم 
پذیرفتیم و گام های اساســی برداشــته شد و 
اکنون فاصله معنادار آنچه بــود و آنچه امروز 

هست، ملموس است.

برنامه ریزی برای ۴تحول
برنامه چهارم پیشرفت تهران مبتنی 
بر ۴تحول است. محورهای چهارگانه 
تحول در مدیریت شــهری )تحول 
درون زا، تحــول کالبــدی، تحول 
نرم افزاری و تحول در زیرساخت های 
هوشمند شــهر)فناورانه(( تعیین و 
برای تحقق اهداف پیش بینی شــده 
در راستای این تحولات برنامه هایی 
طراحی شدند. از ابتدای دوره هم در 
راســتای ایجاد تحولات چهارگانه 
اقداماتی صورت گرفته است که امروز 

شهروندان شاهد آنها هستند.

مطلوبیت حمل ونقل
با مناسب سازی شهر و توزیع خدمات تلاش 
شد با بهره گیری از فناوری و نرم افزار شهرزاد، 
دسترسی شهروندان به امکانات و ظرفیت های 
شهر تسریع و تسهیل شود. افزایش مطلوبیت 
حمل ونقل هم در دســتور کار قرار گرفت و 
موضوعات مربوط به توســعه متــرو، تأمین 
تراموا و خرید اتوبوس داخلی و خارجی، خرید 
تاکسی، ون، موتورسیکلت و... پیگیری شد تا 

مطلوبیت این ناوگان دوبرابر شود.

بهره برداری از آزادراه شوشتری
 در سطح اول، ناوگان حمل ونقل تأمین شد و در سطح 
دوم هم امکان تردد سهل و آســان را فراهم کردیم. در 
راستای این نگاه فاز اول آزادراه شهید شوشتری، فاز دوم 
بزرگراه شهیدبروجردی و بال غربی بزرگراه یادگار امام 
سال آینده بهره برداری می شوند. اتمام اصلاح ۳۴تقاطع 
و عملیاتی شــدن اصلاح ۲۶تقاطع دیگر هم در راستای 

تسریع عبورومرور پیگیری شده است.

تلاش برای کاهش آلودگی هوا
برای رفع آلودگی هوا، نــاوگان حمل ونقل عمومی بهترین و 
مؤثرترین گزینه است؛ بنابراین اگر شرایط حمل ونقل را تغییر 
دهیم، قطعا در کاهش آلودگی هــوای تهران اثرگذار خواهد 
بود؛ ازاین رو خرید ۳هزار دستگاه اتوبوس برقی، ۲۷هزارو۶۵۰ 
دستگاه تاکســی برقی، همچنین تأمین ون و موتورسیکلت 
برقی را پیگیری کردیم که تأمین این ناوگان در شهر تهران 

حتما کاهش آلودگی هوا را رقم خواهد زد.

تکمیل کمربند سبز
امسال جشن پایان تکمیل کمربند سبز پایتخت را 
می گیریم؛ چراکه اکنون اقدامات مربوط به ۳هزار 
هکتار کمربند سبز در حال اجراست و هزار هکتار 
بیشتر از میزان توســعه کمربند تهران در اسناد 
اولیه، عمــل کرده ایم. درواقع شــهرداری تهران 
به عنوان یک نهاد مسئولیت پذیر کارکردهای خود 
را دنبال و در بســیاری از موارد مانند حوزه فضای 
سبز فراتر از وظایف و مسئولیت ها عمل کرده است.

ایجاد الگوی حمل ونقلی جدید 
با ایجاد شــرایط تردد پاک و غیرآلاینده و تحقق 
اجرای ابرپروژه ۱۳۷۰کیلومتری )مسیر زندگی(، 
الگوی حمل ونقلی جدید ترسیم شده است. درواقع 
تلاش کرده ایم  در مناطق ۲۲گانه شرایطی را ایجاد 
کنیم تا مردم بتوانند پیاده یا با دوچرخه و اسکوتر 
در سطح شــهر تردد کنند که ۴۷کیلومتر از آن 
به زودی به بهره برداری می رسد. البته در فاز بعدی 

۲۰کیلومتر هم به این مسیر اضافه خواهد شد.

تسویه بدهی های شهر
علاوه بر معضلات آلودگی هــوا و ترافیک که مــردم از آنها رنج 
می برند، موضوعات دیگری مانند تعیین تکلیف و تسویه بدهی های 
شهر را هم پیگیری کردیم. بانک ها مدعی بودند که حدود ۱۷۰هزار 
میلیارد تومان بدهی شــهرداری است که با اســتفاده از قانون و 
ظرفیت کارشناســان مجرب، این رقم به ۸۰هزار میلیارد تومان 
کاهش یافت. اکنون ۴۶هزار میلیارد تومان تســویه شده و مابقی 

هم در مرحله تسویه قرار دارد.

 وضعیت 
تحقق بودجه 

در ۳ دوره 
اخیر مدیریت 

شهری

دوره چهارم

۱۰۴
 درصد

دوره پنجم

9۱
 درصد

دوره ششم 
تا سال ۱۴۰۲

۱۳۰
 درصد

وضعیت 
تحقق بودجه 

در دوره ششم 
مدیریت 

شهری

سال۱۴۰۱
 ۶9 

هزار میلیارد 
تومان

سال۱۴۰3
 186 

هزار میلیارد 
تومان

سال۱۴۰2
 116,7 
هزار میلیارد 

تومان

ابتدای دهه۹۰ 
 ۱۵۰۲

دستگاه اتوبوس 
دوکابین

دوره ششم 
 بیش از
۱۰۰۰ 

دستگاه اتوبوس

دوره پنجم

۱۳۴ 
دستگاه اتوبوس تأمین اتوبوس 

توسط شهرداری در 
ادوار مختلف چطور 

بوده است؟

روند تحویل اتوبوس 
توسط دولت ها در 

ادوار مختلف به شهر 
تهران به چه صورت 

بوده است؟

دوره ششم

 ۲۷۱
 دستگاه

 )  شهیدرئیسی(

دوره پنجم
صفر)روحانی(

 برآورد مصارف بودجه1404 چقدر و کجاست؟
رقم پیشنهادی:

 ۲۳۷,9۲۰
 میلیارد تومان

بخش تملک دارایی 
سرمایه ای:

 128,100
 میلیارد تومان

 بخش تملک 
دارایی مالی: 

 15,440
 میلیارد تومان

بخش هزینه ای:
 94,380

  میلیارد تومان 

مهدی اسماعیل پور؛ روزنامه نگاردر شهر

معارض زیرزمینی!
تقاطع خیابان های آزادی و آذربایجان به واسطه طولانی بودن 
مدت   چراغ و حرکت و گردش خودروها در جهات مختلف، یکی از 
نقاط دارای گره ترافیکی شهر تهران به شمار می آید. ترافیک این 
تقاطع به ویژه در ساعت های پیک ترافیک اغلب پس زدگی طولانی 
دارد و معابر اطراف ازجمله جنوب به شمال بزرگراه یادگار امام)ره( 
را هم تحت تأثیر قرار می دهد و درگیر می کند. برای بسیاری از 
شهروندان سؤال است که چرا شهرداری تهران در این سال ها 
با اجرای طرح های عمرانی برای حل مشکل و بازکردن این گره 
ترافیکی اقدامی نکرده است و برای برطرف شدن مشکل ترافیکی 

این تقاطع کاری نمی کند؟ 

معارض های دولتی
تقاطع خیابان های آزادی و آذربایجــان در محدوده منطقه۱۰ 
شهرداری قرار دارد و باتوجه به این موضوع، دلیل اجرا نشدن پل 
روگذر یا زیرگذر در این محدوده را مانند آنچه در تقاطع خیابان 
آزادی و بزرگراه یادگار امام)ره( یا بزرگــراه نواب و خیابان آزادی 
دیده می شود از شهردار منطقه جویا می شویم. مهدی اخ الصنایع 
درباره وضعیت ترافیک در تقاطع خیابان های آذربایجان و آزادی و 
عدم احداث زیرگذر در این تقاطع می گوید: »تقاطع خیابان های 
آذربایجان و آزادی یکی از نقاط خاص منطقه است که کار مطالعاتی 
زیادی برای رفع ترافیک آن انجام شــده اســت. در این محدوده 
متأسفانه به دلیل وجود ۲خط مترو )خطوط ۲ و ۴ متروی تهران( 
امکان احداث زیرگذر وجود ندارد.« حالا که امکان احداث زیرگذر 
به دلیل وجود مترو به عنوان معارض وجود ندارد، اجرای پل روگذر 
می تواند در دستور کار قرار بگیرد. اخ الصنایع درباره دلیل عدم اجرای 
پل روگذر برای حذف چراغ و ترافیک در این نقطه پرتردد می گوید: 
»به دلیل محدودیت های ایجادشده از سوی وزارت میراث فرهنگی 

امکان احداث پل روگذر در این منطقه را نیز نداریم.«

توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی 
شهردار منطقه۱۰ گسترش ناوگان حمل ونقل عمومی و ترغیب 
مردم به اســتفاده از اتوبوس و مترو را تنها راه حل قطعی برای 
کاهش ترافیک شهر تهران می داند و در این باره بیشتر توضیح 
می دهد؛ »در ایــن دوره از مدیریت شــهری اتفاق خوبی برای 
ناوگان اتوبوسرانی افتاده است. ۳سال قبل تعداد اتوبوس های 
منطقه، ۲۲دستگاه بود که اکنون به ۴۳دستگاه رسیده است. 
با این اتفاق ۶۵درصد به سرانه استفاده شهروندان منطقه۱۰ از 
اتوبوس افزوده شده است. ۲۵۰۰دستگاه اتوبوس خریداری شده 
از چین نیز به زودی وارد نــاوگان حمل و نقل عمومی پایتخت 

می شوند که بخشی از آن نیز به ناوگان منطقه اضافه می شود.«

 دوره ۱۲ساله شوراهای دوم 
و سوم و چهارم

 ۳9۷۰ 
 دستگاه اتوبوس 

)خاتمی ،احمدی نژاد ،روحانی(

لبخند تهرانی ها

با بهره برداری از 
باغ راه حضرت 

زهرا)س( و مسیر 
تندرستی الگوی 
جدید حمل و نقل 

در دهه فجر 
رونمایی می شود. 

 3۴ اصلاح 
تقاطعی از 
۹۸ اصلاح 

پیش بینی شده 
 انجام و اجرای

 ۲۶ اصلاح در دست 
اقدام است.

علاوه بر  نصب 
پنل خورشیدی در 

ساختمان های شهرداری، 
بخشی از انرژی شهر 
مبتنی بر توسعه این 

زیرساخت در کمک به 
دولت تامین  می شود.

۷ ۵۶

 ۲۰۰ دستگاه اتوبوس
  ۲۰۰۰ دستگاه تاکسی و 
 ۲ رام تراموا وارد شده و 

در نتیجه بسته برقی سازی 
 ناوگان حمل و نقل 

عمومی در دهه فجر 
رونمایی می شود.

فاز اول آزادراه شهید 
شوشتری، فاز 

دوم بزرگراه شهید 
بروجردی و بال 

غربی بزرگراه یادگار 
امام سال آینده به 

بهره برداری می رسند.

3۰۰۰ هکتار کمربند سبز 
در حال اجراست. این 

میزان  ۱۰۰۰هکتار بیشتر 
از اسناد اولیه  بوده  و در 

همین راستا جشن کمربند 
سبز در دهه فجر برگزار 

خواهد شد.

برای تردد پاک و غیرآلاینده 
ساخت مسیر ۱37۰ کیلومتری 
پیش بینی شده تا مردم بتوانند 
پیاده یا با دوچرخه و اسکوتر 
در سطح شهر تردد کنند. 

۴7 کیلومتر از مسیر به زودی 
افتتاح می شود.

۳ ۲ ۱

۴

همزمان با ارائه لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ توسط شهردار تهران، میان گزارش ها و برنامه های اجرایی ، 
خبرهای خوشی توسط علیرضا زاکانی در صحن شورای اسلامی شهر تهران مطرح شد که می تواند باعث 

تغییر و تحول در پایتخت 9 میلیون نفری شود.

خبرهای خوش  شهردار   از تهران  دوست داشتنی


